

16 сентября в ДМС ОИЯИ в смешанном формате прошла первая встреча международного научного редакционного совета (МНРС) журнала ОИЯИ *Natural Science Review*.

Заседание открыл сопредседатель совета, научный руководитель ЛЯР академик Ю.Ц.Оганесян. Сопредседатель МНРС, директор ОИЯИ академик Г.В.Трубников представил вниманию членов совета ключевые принципы издания. *Natural Science Review* — это рецензируемый электронный журнал открытого доступа (*Diamond Open Access*). Выпуски выходят четыре раза в год, при этом на сайте журнала статьи появляются сразу после принятия к публикации и литературного редактирования. *Natural Science Review* охватывает широкий спектр научных

тем мультидисциплинарного тематического профиля, в частности, физику, математические и компьютерные науки, химию, экологию и науки о жизни и Земле.

Заместитель главного редактора журнала, ведущий научный сотрудник ЛТФ Е.А.Колганова рассказала об основных результатах, достигнутых со времени публикации его первого выпуска, а также представила статистику по цитируемости, аффилициям авторов и тематическому наполнению статей. Было отмечено, что одна из главных задач журнала — расширение географии авторов, что является важнейшим фактором для включения *Natural Science Review* в базы данных Scopus и Web of Science.

Дубна, 16 сентября. Участники заседания международного научного редакционного совета журнала ОИЯИ *Natural Science Review*



Dubna, 16 September. Participants of the International Scientific Advisory Board meeting of the JINR journal “*Natural Science Review*”

On 16 September, the first meeting of the International Scientific Advisory Board (ISAB) of the JINR journal “*Natural Science Review*” took place at the JINR International Conference Hall in a hybrid format.

Co-chair of the Board, FLNR Scientific Leader Academician Yu.Oganessian opened the meeting. ISAB Co-chair, JINR Director Academician G.Trubnikov presented the key concepts of the journal to the Board members. *Natural Science Review* is an online peer-reviewed *Diamond Open Access* journal. Issues are published quarterly, while articles appear on the journal’s

website immediately after acceptance for publication and literary editing. *Natural Science Review* covers a wide range of multidisciplinary scientific topics, in particular, physics, mathematical and computer sciences, chemistry, ecology, and life and Earth sciences.

Deputy Editor-in-Chief of the journal and BLTP Leading Researcher E.Kolganova spoke on the key results achieved since the launch of the journal and also presented statistics on citations, author affiliations, and thematic content of articles. It was noted that one of the main tasks for the journal is to expand the

Участники заседания обсудили перспективы дальнейшего развития редакционной политики Natural Science Review. На рассмотрение был вынесен ряд предложений, в частности, об использовании репозитория программ ЛИТ для хранения результатов интеллектуальной деятельности (РИД), присылаемых для публикации в Natural Science Review, с сопровождением в виде статьи.

Члены совета отметили особую важность усиления работ по популяризации журнала на территории государств-членов ОИЯИ и привлечению новых членов редколлегии и МНРС за пределами Института. В мероприятии приняли участие 45 человек, в том числе директора лабораторий Института и члены Ученого совета ОИЯИ, который прошел 15–16 сентября.

geography of authors, which is an important factor for the inclusion of Natural Science Review in the Scopus and Web of Science databases.

The meeting participants discussed the prospects for further development of the editorial policy of Natural Science Review. A number of proposals were submitted for consideration, in particular, regarding the use of the software repository of MLIT for storing intellectual property results (IPR) submitted for publication in Natural Science Review, accompanied by an article.

The Board members underlined the particular importance of strengthening efforts to popularise the journal in the JINR Member States and attract new members of the editorial board and the ISAB outside the Institute. The event gathered 45 people, including Directors of the Institute's laboratories and members of the JINR Scientific Council, which took place on 15–16 September.